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M Ø D E R E F E R A T  26. FEBRUAR 2024 

Forum Studienævnet for Sundhed og informatik  

Møde afholdt 26. februar 2024 kl. 15-17  

Sted Panum, Mærsk-tårnet, lokale 7.15.17  

Referent Victor Eliasson Vinterberg  

Til stede 

Henriette Langstrup (formand, studieleder), Lars Kayser, Jørgen K. Kanters, 

Tariq Osman Andersen, Natascha Sofie Nielsen (næstformand), Katrine 

Orbach Bear Petersen, Maria Pallesgaard Andersen, Ditte Baltzer Knudsen, 

Majbritt Petersen (adm.), Victor Eliasson Vinterberg (adm.), Iben 

Mundbjerg Gjødsbøl 

Dagsorden 

 

1) Godkendelse af dagsorden (2. min) 

 

Studienævnet godkendte dagsordenen.  

 

2) Godkendelse af referat fra sidste møde (bilag 1) (2.min)  

 

Studienævnet godkender. Lars Kayser bemærker, at der i dagsordenen 

bruges titlen forperson. I forretningsordenen bruges titlen formand  

 

3) Præsentation af studienævnsmedlemmer (bilag 2) (10. min) 

Der blev lavet en kort præsentationsrunde.  
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SIDE 2 AF 5  

4) Konstituering af studienævnet (30. min)  

a. Valg af næstformand/person  

 

Natascha Sofie Nielsen blev valgt til næstformand.  

 

b. Godkendelse af forretningsordenen for studienævnet (bilag 3) 

 

Studienævnet godkendte forretningsordenen.  

 

c. Drøftelse af parallelsproglighed og valg af arbejdssprog 

 

Studienævnet valgte dansk som arbejdssprog.  

 

d. Orientering om tavshedspligt for studienævnsmedlemmer (bilag 

4) 

 

Majbritt Petersen orienterede studienævnet om tavshedspligten.  

 

e. Godkendelse af administrativ bemyndigelse (bilag 5) 

 

Majbritt Petersen orienterede studienævnet om, at administrationen har 

bemyndigelse til at afgøre studerendes tilmelding til kandidatkurser før 

bacheloruddannelsen er afsluttet.  

 

Majbritt Petersen præsenterede sagsbehandlingsstatistik og sender 

statistikken til Studienævnet efter mødet. Der har ikke været nogle klager på 

området og Majbritt er glad for samarbejdet.  

 

Studienævnet godkendte den administrative bemyndigelse.  

 

f. Udpegning af medlemmer til merit- og dispensationsudvalg 

 

Videnskabeligt ansat og studerende fortsætter som hidtil.  

 

g. Godkendelse af forretningsorden for dispensationsudvalg (bilag 

6) 

 

Studienævnet godkendte forretningsordenen for merit- og 

dispensationsudvalg.  

 

h. Orientering om udpegning af kvote 2-optagelsesudvalg 

 

Studienævnet udpegede kvote 2-optagelsesudvalg.  

 

 



 

 

SIDE 3 AF 5 5) Kontrakt med virksomheder ved ophold under projekt. Den dækker 

både det individuelle forløb inklusive praktik, bachelor og kandidat 

(bilag 7) (15 min) 

 

Lars Kayser har lavet et udkast til kontrakt mellem studerende og 

virksomheder til ophold under projekt. Lars spørger studienævn om udkastet 

skal modificeres.  

 

Tariq Osman Andersen kommenterer på tavshedspligten mellem studerende 

og virksomhed i kontrakten, som i udkastet er 1 år. Tariq mener 

virksomheder gerne vil have længere tavshedspligt. Lars mener 1 år er 

rimeligt. Lars foreslår at 1 år skal være standard, også må den enkelte 

virksomhed ændre i kontrakten ved behov. Tariq forestiller sig, at små 

virksomheder ikke har tid til at læse en lang kontrakt og derfor vil bakke ud 

af aftalen.  

 

Det aftales at AUS og Lars Kayser sender udkastet til kontrakten til 

Techtrans, som tages med på råd vedr. længden på tavshedspligten.  

 

 

6) Orientering og evt. drøftelse om rekruttering af nye studerende til 

Sundhed og Informatik uddannelsen (10 min) 

 

Åbent hus 29/2. Der har været god tilslutning til arrangementet. Henriette 

Langstrup havde forud for arrangementet fået send invitationer ud til 

gymnasielærer indenfor informatik og bioteknologi. Det er dog uklart om 

dette havde nogen effekt for fremmøde.  

 

Studerende foreslår Henriette at kontakte Science camp på Sorø akademi. 

Henriette vil tjekke op på det.  

 

Sociale medier. Der er sat penge af til promovering af uddannelsen på 

sociale medier. KU vil sætte noget op. Henriette ønske ny video af færdige 

kandidater. Henriette vil også gerne have citater fra arbejdsgivere på KU-

hjemmeside – vil evt. indhente fra aftagerpanel.  

 

Podcast. Natascha Sofie Nielsen og Katrine Orbach Bear Petersen har været 

med i en podcast om KU-studieliv. Den ligger på KU-hjemmeside og 

sportify. Natascha sender link til Henriette. De studerende deler podcasten 

på uddannelsens instagram bio.  

 

7) Nyt fra studieleder (10. min) 

 

Omlægning af reeksamen.  

Henriette og Natascha har accepteret en ændring af reeksamen i 

sundhedsvæsnets og dets digitale infrastruktur med færre end 10 studerende.  

 



 

 

SIDE 4 AF 5  

Flytning.  

Den 28/2 har Henriette møde om flytning til CSS. Fra 1/9 2024 er al 

undervisning på CSS. Der er nedsat et flytteudvalg med Henriette og 3 

studerende.  

 

KA-optag 

Anne Fledelius har være på besøg vedr. KA-optag. Styrelsen har opponeret 

mod ændring, så der skal stå specifikke udvælgelseskriterier. Henriette har 

indtil videre selv valgt udvælgelseskriterier. Henriette Langstrup vil gerne 

have Anne Fledelius til at komme med på et senere studienævnsmøde. 

 

8)Nyt fra fagrådet (10. min) 

 

Natascha Sofie Nielsen fortæller at 17. april er der valgfagsaften. Lars 

Kayser og studerende kommer og fortæller om valgfag.  

 

Der er holdt RUSvejleder intromøde. Ingen tidligere vejledere har meldt sig 

til. Henriette foreslår at man kan finde nogle tidligere rusvejledere til at 

overlevere opgaven. De studerende vil også inkludere TUTOR-gruppen i 

RUS-gruppen. De studerende kontakter derudover studievejledningen i 

AUS for hjælp.    

 

9) Fastsættelse af mødedatoer i foråret 2024 (10. min) 

Foreslåede mødedatoer: 

Mandag 18/3 kl. 15-17:00 

Mandag 29/4 kl 15-17:00 

Mandag 3. juni kl. 15-17:00 

Evt. August dato? 

 

De foreslåede datoer blev godkendte.  

 

10) Drøftelse om mulig sammenlægning af studienævnene for Sundhed 

og informatik og Study Board for Public Health Science and Global 

Health. Jørgen Kurtzhals prodekan for uddannelse på SUND deltager 

under punktet (20. min) 

 

Jørgen Kurtzhals præsenterer ønsket om sammenlægning af studienævn. 

Regionaliseringen er grund til at sammenlægge. Med sammenlægning kan 

der tænkes strategisk på tværs af folkesundhedsvidenskab. Brede løsninger i 

stedet for enkelte løsninger. Der er møde om emnet i dekanatet d.27/2. 

Jørgen spørger hvad studienævnet tænker om sammenlægning.  

 

Henriette Langstrup siger at sammenlægning er drøftet. Større 

sammentænkning mellem FSV & S&I er godt. Bekymringen er, at der er 

forskelle mellem uddannelserne herunder praktiske. S&I er en lille 

uddannelse i forhold til FSV. Hvor meget kan man nå, når man skal 



 

 

SIDE 5 AF 5 forholde sig til 3 uddannelser – er der plads til diskussion i et stort 

studienævn. 33% af S&I uddannelse er på DIKU og er kliniske, og dette er 

Henriette også bange for kan blive udvandet i et større studienævn.  

 

Lars pointerer, at S&I skal udvikle til det kliniske mere end FSV. S&I 

særegenhed skal kunne fastholdes i et større studienævn.  

 

Studerende er bange for at ”drukne” i snakken om andre uddannelser i et 

større studienævn.  

 

Jørgen lover, at alle bekymringer tages med videre. Der er intet ønske om at 

prioritere S&I mindre. Det nye studienævn skal virke med S&I 

særegenheder samt det kliniske. Det nye studienævn skal re-konstitueres for 

alle. S&I skal ikke indsluses i et eksisterende studienævn. Tidshorisonten er 

2025.  
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